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 kostel sv. Martina a Prokopa 

rok se opět s rokem sešel a je tu nejkrásněj-
ší období v roce. PŘICHÁZEJÍ VÁNOCE. 
V této době často vídáme ty, které jsme 
dlouho neviděli, a tato milá rodinná a ka-
marádská setkání většinou zdaleka nekon-
čí vánočními svátky, ale plynule přecházejí 
v bujaré oslavy příchodu Nového roku. 

Jak stárnu, každým rokem si více a více 
uvědomuji, jak je lidský život křehký a že se 
dostáváme do věku, kdy nám ze života odchá-
zejí ti, které máme rádi. A nemyslím tím jen 
v rámci rodiny, ale i osobnosti, jejichž životy 
a konání vnímáme tak nějak osobně a máme 
pocit, že tu s námi musí zůstat napořád. 
A obava, že bez jejich „pozemské“ existence 
budeme úplně ztracení, je bohužel skutečná.

S těmito osobnostmi z našich životů od-
chází něco národní hrdosti, charakternos-
ti, zkrátka od všeho trochu z toho, čeho si 
na lidech kolem nás vážíme, a jsou proto 
našimi životními vzory.

V minulém Zpravodaji jsem se zmiňova-
la, v souvislosti s vítáním nových občánků, 
jak je důležité vštěpovat těm našim „ma-
lým“ i „mladým“ hrdost, učit je zdravému 
sebevědomí a umění komunikovat. Vzá-
jemné porozumění totiž nemůže existovat 
bez ochoty naslouchat druhým. Je ale ne-
zbytné vnímat také dobře své vlastní po-
třeby a touhy. Zkuste se sami zamyslet nad 
tím, zda vaše vystupování směrem k oko-
lí je přijímané spíše kladně, nebo naopak 
odmítavě. A než se na někoho naštvete 
a nebudete s ním chtít z nějakého důvo-
du vůbec mluvit, pokuste se uvědomit si, 
zda chyba není třeba i jen částečně na vaší 
straně, a pokud zjistíte, že ano, zkuste s tím 
něco udělat. Vánoce bývají právě tím vhod-
ným časem, kdy je možné zakopat „váleč-
né sekery“ a pokusit se navázat tam, kde 
to dobré kdysi skončilo. Nadarmo nebývá 
období Adventu nazýváno jako kouzelné. 

A jak se často říká: „Za pokus to vždycky 
stojí“ a „Nikdy není pozdě, aby člověk udě-
lal tu správnou věc“.

Co k Vánocům patří úplně nejvíc? No pře-
ce tajná přání! Rozhodli jsme se jejich myš-
lenku vnést jako novou tradici do letošního 
rozsvícení vánočního stromu. Věříme, že se 
tento nápad ujme a každým rokem si ti, co 
přijdou na naše předvánoční setkání, bu-
dou moci své tajné přání napsat na lísteček 
a pověsit na kouzelný strom tajných přání. 
Všichni pak společně budeme doufat, že 
právě to naše přání se dříve nebo později 
přece jenom vyplní.

A protože dobrých skutků není nikdy 
dost. Zamyslete se prosím nad tím, zda ně-
kdo kolem vás nepotřebuje nějakou pomoc. 
Pokud o někom takovém víte a bylo by řeše-
ní v našich „obecních“ silách, rádi pomůže-
me. Nebuďme lhostejní ke svému okolí, pro-
tože nikdo z nás nemůže vědět, zda jednou 
sám nebude takovou pomoc potřebovat.
� Pokračování�na�str.�2

Dobří andělé chodí 
i mezi vámi
Je vás v Karlíku celkem osm Dobrých an-
dělů a i v dnešní nelehké době pomáháte. 
A za to vám patří opravdu velký dík.

Naše milá Andreo, Hanko, Lucie, Mar-
kéto, Olgo, Šárko, Arnošte a Davide, jste 
našimi milými Dobrými anděly z Karlíku. 
Rádi bychom vám touto cestou poděkovali 
za projevenou důvěru a pomoc, kterou jste 
i letos poskytli rodinám s dětmi, jež se vli-
vem vážné nemoci dostaly do tíživé situace. 
Víme, že aktuální doba není jednoduchá pro 
nikoho, o to víc si vašeho odhodlání pomá-
hat jiným vážíme.

A vy, kteří máte také možnost pravidelně 
pomáhat, nečekejte, Dobrý anděl vás kdy-
koli rád přivítá pod svými kouzelnými kří-
dly.

S přáním pevného zdraví a příjemných 
nadcházejících svátků vám, vašim rodinám 
i všem čtenářům, přeje

Šárka Procházková, ředitelka nadace Dobrý anděl

www.dobryandel.cz

Milí spoluobčané, sousedé, Karličáci,

Foto: Petra Klačková, www.petraklackova.com 
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Rozsvícení vánočního 
stromu doprovodily 
závěje sněhu

Humor jsme neztratili ani ve chvíli, kdy 
službu vypověděla hydraulika u obecní 
multikáry. Povedlo se vše v rychlosti opra-
vit a jelo se dál.

A sněžilo a sněžilo
Na večer bylo vše přichystáno včas. Jen 
sněžit nepřestávalo, a bylo tak hodně složi-
té udržet chodníky v obci ve stavu, kdy se 
nebojíte, že spadnete a poletíte vzduchem 
jako v grotesce. Proto moc dobře chápu, že 
někteří z vás zcela rozumně zůstali večer 
raději doma. Ale i tak se nás na karlickém 
hřišti sešlo překvapivě mnoho.

Po krátkém úvodním slově jsme 
přivítali hudební hosty
S krátkým pásmem vánočních koled vy-
stoupila šestnáctiletá Marie Anna Zajíč-
ková za doprovodu kytary v rukou jejího 
tatínka. Mladá pěvkyně je studentkou kon-
zervatoře v oboru rockový zpěv a současně 
koncertuje již čtvrtým rokem s hudební sku-
pinou Music Family.

A co bylo letošním překvapením?
Asi každý máme v srdci nějaké to tajné přá-
ní. Pro děti je advent v očekávání vánoční 
nadílky a pro nás dospělé je symbolem se-

tkávání, vzpomínek na ty, co už mezi námi 
nejsou, a také dobou, kdy přemýšlíme o hlu-
boko uložených přáních a touhách. A pro 
vás všechny byl jako překvapení připraven 
osvětlený STROM TAJNÝCH PŘÁNÍ. Kaž
dý, kdo chtěl, mohl na něj zavěsit cedulku 
právě s tím jeho nejtajnějším přáním. A bylo 
vás (nás) skutečně mnoho. Budeme tedy 
společně doufat, že se nám ta naše přání vy-
plní, a kdyby náhodou ne, nebuďme smutní, 
protože za rok to můžeme zkusit znovu.

Mikuláš, anděl a čerti nesměli chybět
Jako již tradičně byla pro děti připravena 
mikulášská nadílka. Vypadá to, že všechny 
děti byly celý rok opravdu hodné, protože 
kaž dý bez rozdílu obdržel připravený balíček 
a slzičky tentokrát naštěstí žádné nebyly.

Pásmo koled pokračovalo hned 
po nadílce
Maruška Anna nám s tatínkem zazpívali 
ještě jedno pásmo tradičních vánočních ko-
led a pak už se pokračovalo za doprovodu 
reprodukované hudby.

Atmosféru páteční rozsvícení obecního vánočního stromu 
provázelo celodenní husté sněžení. Tolik sněhu už jsme 
v Karlíku dlouho neměli. Přípravu akce nám komplikovala 
skutečnost, že oba obecní technici měli co dělat se 
zdoláváním sněhové nadílky, a do toho bylo nutné připravit 
včas vše na večer.
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Děkuji vám všem za důvěru, kterou jste 
v loňském roce vložili do rukou nejen mě, 
ale i celému současnému obecnímu zastu-
pitelstvu. Věřím, že za těch pár let, které 
do konce našeho mandátu zbývají, budeme 
hrdí na vše, co se povedlo uskutečnit.

A protože vánoční vydání by mělo být 
plné srdečných a upřímných slov, dovolte 
mi tímto poděkovat všem, kteří se na cho-
du naší malé obce podílejí. Jmenovitě jsou 
to paní asistentka Jana Bauerová, dobrá 
a usměvavá duše naší úřadovny, přepečli-

vá paní účetní Zuzka Smělá, také má pravá 
a někdy i levá ruka, místostarostka Andrea 
Vodenková, má předchůdkyně Jana Svobo-
dová, která u nás zůstala jako nepostradatel-
ná duše všech obecních stavebních projektů 
i Honzové Křivánek a Skalický, kteří se po-
ctivě starají o úklid, obecní zeleň, sjízdnost 
a schůdnost všech cest, cestiček i pěšinek. 

Děkuji také Vendulce Bahulové za to, že 
nám pomáhá při zajištění občerstvení při 
obecních kulturních akcích. Pokud to ještě 
nevíte, tak v jejím krámku vždycky koupí-

te, co potřebujete. A když je někdy trochu 
smutná, bývá to hlavně tím, že zákazníků 
není přece jen o něco víc. Zkuste se někdy 
zastavit a uvidíte, jak je někdy fajn si jen tak 
pro něco zaběhnout, když se vám na nákup 
autem prostě vůbec nechce. 

Velké díky patří také všem, kteří nám po-
máhají při čemkoliv, co se rozhodneme v rám-
ci naší kultury společně tropit. Bez vás všech 
to prostě nejde a my to moc dobře víme!

Závěrem mi dovolte popřát vám všem klid-
né prožití těch nejkrásnějších svátků v roce, 
mnoho splněných přání a do nového roku 
2024 pevné zdraví a hodně, hodně štěstí.

S úctou vaše starostka, Monika Hurtová

Pokračování�ze�str.�1

Milí spoluobčané, sousedé, Karličáci,

A na památku hrneček
Pro zájemce jsme jako další novinku na le-
tošní rozsvícení připravili kolekci dvou 
hrnečků s obrázky podzimního a zimního 
karlického kostelíku. Kdo chtěl, mohl si 
jej za symbolických 99 Kč zakoupit a buď 
si do něj nechat načepovat svařené víno, 
griotku nebo grog, anebo si jej v krabičce 
odnést jako dárek pro někoho blízkého, kdo 
má Karlík rád, stejně jako my všichni.

Pro případné další zájemce budou hrneč-
ky k zakoupení nejprve na obecním úřadě 
a později také v krámku u Vendulky.

Ráda bych poděkovala všem, kteří se na-
šeho letošního rozsvícení vánočního stromu 
zúčastnili. Poděkovat musím také těm, kte-
ří donesli na ochutnání spousty báječných 
dobrot. Byla to moc milá příležitost k sou-
sedskému popovídání. V krámku u Vendul-
ky Bahulové byly jako již tradičně k prodeji 
mimo jiné i výborné šunkové klobásy.

Nezbývá než popřát všem klidné vánoční 
svátky a těšit se na další společné setkání 
třeba v našem kostele při adventním kon-
certě v sobotu 16. prosince.



z p r áv y  z  o b c e | 4

Zpravodaj Karlík vydává Obec Karlík
Adresa vydavatele: Karlická 1, 252 29, Karlík. IČ: 44684967, urad@obeckarlik.cz, www.obeckarlik.cz
Redakční�rada: Mgr. Jana Žůrková, Lucie Hochmalová, Andrea Vodenková
Šéfredaktor: Monika Hurtová, redakce@obeckarlik.cz | Povolovací číslo MK ČR E 23755 | 5. ročník 
Grafické�zpracování: Radek Havlíček, DOBNET, z.s.

Lampionový průvod prošel 
v předvečer svátku svatého Martina

i n t e r n e t n a o p t i c e . c z
Připoj se k optice v klidu.
Termíny, rady, tipy a info o optickém internetu v Poberouní

OPTICKÝ INTERNET
UŽ KLEPE NA DVEŘE

PŘIPOJÍME VÁS

www.dobnet.cz
 Volejte: 277 001 111

Tentokrát jsme přivítali po letech sv. Marti-
na na koni nikoli bílém, ale hnědém. Když 
se některé děti sv. Martina zeptaly, proč 
nepřijel na bílém koni, odpověděl, že je to 
zkrátka proto, že ani letos bohužel neveze 
sníh, všude kolem je bláto a kvůli tomu ani 
jeho kůň není bílý, ale blátivě hnědý. Děti 
byly nejprve trochu smutné, ale když jim sv. 
Martin nabídl, že je povozí, po smutku ne-
bylo ani památky.

Cestou za pokladem děti provedly 
pohádkové postavy
A protože legrace není nikdy dost, provedly 
nás cestou za pokladem pohádkové postavy 
jako čert, vodník nebo hejkal. V cestě mohl 
pokračovat každý až po splnění daného 
úkolu.

A co bylo tou odměnou na konci 
putování?
No přece poklad! Se sladkou odměnou se 
dostalo úplně na všechny. Jen najít, kde sv. 
Martin poklad ukryl, nebylo vůbec jednodu-
ché, protože nějaký „dobrák“ pozměnil in-
dicie k jeho nalezení. Děti se ale nenechaly 
zmást a poklad přece našly.

Unavení, ale spokojení jsme všichni od-
cházeli domů s pocitem, že takové akce 
vždycky stojí za to a jsme rádi, když to 
malé i velké s námi opravdu baví. Děku-
jeme, že jste přišli a těšíme se příště zase 
na viděnou, ať už při cestě za pokladem sv. 
Martina, nebo při jiné akci pořádané obcí 
Karlík.

Letos jsme se 
u svatomartinské pouti 
za pokladem sešli již 
v předvečer tohoto tradičního 
celoevropského svátku.


